
 
Mødedato: 17.3.25 
 

Mødetidspunkt: 18.30-19.45 
 

Sted: Mødelokale 117, 
Rådhuset 

Deltagere: 
 
Medlemmer: Belinda Møller Videsen, Maria Sloth Andersen, Bente Rasmussen, Børge Larsen, Dorte S. 
Jensen, Louis Axel Lindholm 
 
Suppleant:  
 
Forvaltningen: Henriette Korf Graversen, Kasper Bennedsen Pihlkjær, Knud Bjorholm Johansen 
 
Afbud: Børge Larsen 

 
Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Referat: 
Godkendt 
 

2. Kort opfølgning på dialogmødet v. Belinda 
Referat 
Overordnede temaer efter dialogmødet: 

• Der var en fælles forståelse for, at Handicaprådet og Senior- og Socialudvalget skal forpligte 
sig over for hinanden 

• Der er fokus på at Handicaprådet og Senior- og Socialudvalget får forventningsafstemt. Bl.a. 
i forhold til dagsordener. Dette vil være et opmærksomhedspunkt, når det nye Handicapråd 
skal nedsættes.  

• Der skal være en opmærksomhed på kommunikationen mellem Handicaprådet og Senior- og 
Socialudvalget. Nogle gange kan der være mere hensigtsmæssig, at kommunikationen er 
mere ”direkte”. 

• Handicaprådet skal være opmærksom på, at der efter en orientering eller drøftelse i 
Handicaprådet, nedskrives i referatet, hvad Handicaprådets holdning eller anbefaling er. 

 
 

3. Handicappris bliver overført til frivilligfesten v. Belinda 
 

- Forslag til hvordan FN’s internationale Handicapdag bliver markeret d. 3. december 
efter Handicapprisen overgår til Frivilligfesten? 

Referat: 

Handicaprådet vil arbejde videre med at FN’s internationale Handicapdag bliver markeret på en 
mere synlig måde. Dette kan være ved at lave forskellige aktiviteter på Rådhuspladsen, som er for 
alle. Herunder et særligt fokus på skolerne. Der vil også blive arbejdet for, at organisationer kan 
byde sig til. 

Udvalget er bestående af Belinda, Brian, Børge 



4. Frivilligfest 2025 v. Kasper 
 

- Arbejdet frem mod Frivilligfesten 2025 er påbegyndt, og i den forbindelse 
præsenteres dette punkt for de relevante råd inden for kultur-, idræts- og senior- og 
socialområdet. 
I 2024 støttede Folkeoplysningsrådet, Fredericia Idrætsråd og Fredericia Eliteidræt 
hver med 25.000 kr. Socialområdet bidrog samlet set også med 25.000 kr. Dette 
muliggjorde afholdelsen af Frivilligfesten 2024. 
I år har Fredericia Idrætsråd og Folkeoplysningsrådet igen tilkendegivet, at de hver 
støtter med 25.000 kr., og der findes yderligere 25.000 fra kultur og idrætsområdet. 
Socialområdet skal ligeledes gerne bidrage 25.000 kr., og vi foreslår følgende 
fordeling: 

• 10.000 kr. fra Handicaprådet 
• 10.000 kr. fra Seniorrådet 
• 5.000 kr. fra Udsatterådet 

 
- Handicaprådet bedes beslutte, om de ønsker at støtte med dette beløb. 
- Derudover skal Handicaprådet udpege en repræsentant til dommerkomitéen. 

Dommerkomitémødet afholdes den 25. juni fra kl. 16-18. 
 
Datoen for Frivilligfesten 2025 er fastsat til onsdag den 8. oktober. 

 
Referat: 
Rådet godkender at der afsattes 10.000 til frivilligfesten. 
Jan deltager som repræsentant fra Handicaprådet. 
 
 

5. Forældrehenvendelse om samarbejdet med PPR – Case præsenteres af Belinda og 
bruges som udgangspunkt for drøftelse 
 

- Med udgangspunkt i casen bedes handicaprådet drøfte, hvordan punktet kan 
behandles på et senere møde. 

 
Referat: 
Drøftelsen giver anledning til at invitere lederen af PPR ind til et kommende møde evt. sammen 
med Chefen for børne- og skoleområdet.  
 

6. Tilgængelighedspuljen v. Kasper 
 

- Kort status på ansøgninger 
- Repræsentanter fra Handicaprådet til Tilgængelighedsudvalget 

Referat: 
Handicaprådet opfordres til at slå et slag for puljen.  
Handicaprådet drøftede, hvordan det fremadrettet kan sikres, at flere søger puljerne 
Dette afsøges på et kommende møde 
 
 

7. Høringssvar til strategi ”En tryg start på livet” 



 
- Ønsker Handicaprådet at give et høringssvar? 
- Strategien er vedhæftet som bilag 1. 

 
Referat: 
Belinda og Maria laver et udkast, som sendes rundt til rådet. Deadline er 2 april. 
 

8. Status om Kobbelgården v. Henriette 
 

- Fredericia Kommune har modtaget en agterskrivelse fra Socialtilsynet, som handler 
om at trække godkendelsen til, at Kobbelgården 3 kan fungere som et botilbud. Der 
har været et dialogmøde med Socialtilsynet, og Fredericia Kommune er i gang med 
at udarbejde et høringssvar. Høringssvaret sendes d. 6. marts. 
Der er indsamlet input til høringssvaret fra bl.a. medarbejdere, beboere og pårørende. 

- Afgørelsen fra Socialtilsynet ventes at falde i løbet af foråret. 
- Hvis socialtilsynet vælger at lukke Kobbelgården 3, har Senior- og Socialudvalget 2 

muligheder. Den kan vælge at acceptere afgørelsen eller de kan vælge at klage over 
afgørelsen. En klage vil betyde, at lukningen af Kobbelgården udskydes indtil 
klagesagen er afgjort. 

 
Referat: 
Henriette giver status 
Der sendes parthøringssvar med referatet – se bilag 2  
 
 

9. Evt. 
- Punkt til næste gang – opdatering på tilgængelighed ved Sundhedshuset og ledelinjer 

 


